
Beseda so spisovateľom Danielom Hevierom

Počas mesiaca knihy zavítal do našej školy jeden z najúspešnejších slovenských spisovateľov
Daniel Hevier. Deťom porozprával o tom, ako vznikla jeho najnovšia kniha. Beseda však bola aj
akousi doplnkovou hodinou biológie o funkciách krvi v ľudskom tele.
      
  Školáci sa na známeho spisovateľa veľmi tešili. „Pán Hevier píše knihy humorné, ale zároveň
aj poučné. Preto sa mi páčia,“ povedala Anitka Mrázová. Unikátna kniha o hemofílii rovnako
pútavým spôsobom približuje tematiku vrodeného ochorenia zrážanlivosti krvi.
  
   Deti už vedia, čo je hemofília
  V prvej časti besedy sa žiaci dozvedeli, čo je hemofília. „Hemofilik si musí dávať pozor, aby sa
neudrel alebo neporezal, lebo potom mu začne tiecť krv. Pomôže mu len injekcia, ktorá
krvácanie zastaví,“ vysvetlila Michaela Belušková. „Je to nevyliečiteľná choroba, ktorú majú len
chlapci a dievčatá môžu byť jej prenášačkami. Na Slovensku žije asi 550 hemofilikov,“ doplnila
šiestačka A. Mrázová.
  D. Hevier deťom prezradil, že inšpiráciu na svoju najnovšiu knihu čerpal v letnom tábore pre
hemofilikov. „Spolu sme tvorili, vymýšľali postavy a deti si celú knihu aj samy ilustrovali. Je to
príbeh o chlapcovi, ktorý sa dostane do krajiny, kde sa vedie boj o krv medzi silami dobra a zla,"
načrtol obsah knihy.
  
   Spisovateľ: Odmalička som si rád vymýšľal
  Potom z nej deťom prečítal pár stránok a odpovedal na ich zvedavé otázky. Žiakov zaujímalo,
ako kniha vznikala a koľko času písaniu venoval. „Ešte nikdy som takto odzadu knihu nepísal.
Mal som najprv obrázky a pomocou spomienok som písal príbeh. Trvalo mi to asi štyri dni, ale
štyri mesiace som nad tým rozmýšľal. Ja píšem tak ako zlý žiak. Neurobím si domácu úlohu, a
potom ju načmáram pred vyučovaním,“ opísal s úsmevom tvorivý proces.
  Deti sa dozvedeli aj to, že v detstve rád čítal Andersenove rozprávky, z ktorých si najviac
obľúbil príbeh o Snehovej kráľovnej. „Odmalička som si rád vymýšľal a čítal som veľa kníh,“
povedal o počiatkoch svojej spisovateľskej kariéry.
   Žiakom sa stretnutie s autorom páčilo. „Naučila som sa veľa nových vecí o krvi. Dokonca sme
dostali aj autogram Daniela Heviera,“ tešila sa Natália Hermannová. „Bolo to dobré. Pán Hevier
je milý človek,“ dodal piatak Matej Knápek.
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